

ကတိတော်ဒီးနဖိဒီးကျိာ်လၢနသ့ၣ်ညါ အဂ့ၤကတၢၢ်

နမ့ၢ်နဖိအသ့ၣ်အဆိကတၢၢ်ဒီးအရ့ၣ်ကတၢၢ်တၢၢ်ဒီးဖိသ့ၣ်လိာ်ဘၣ်လၢက ကတိၤ, ဖးဒီးကွဲးဝဲဟံၣ်အကျိာ်လၢ အမိၢ်အဟံၣ် မ့တမ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲအိၤအကျိာ်န့ၣ်လီၤ. တမ့ၢ်ထဲလၢအရ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ် ကသ့ၣ်ညါဝဲလၢအဝဲမ့ၢ်မတၢၢ်ဒီးအတၢၢ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ယးဘၣ်, တၢ်ဝဲအံၤကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကအိၣ်ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်လၢတၢ်မၤလိတၢ်ဖဲကွဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိအကၢၢ်အကျိာ်ဝဲမၤလိ အဲကလံးကျိာ်န့ၣ်တၢ်ဆၢကတၢၢ်ကယံၣ်ဝဲ, ဘၣ်ဆၣ်နဖိမ့ၢ်တဝဲကံၤလၢဝါကျိာ်လၢဟံၣ်ဘၣ်သန့ကနဖိတရူဝဲဘၣ်.

ကတိၤ, ဖးဒီးကွဲးလံာ်ဒီးနဖိလၢကျိာ်လၢ နသ့ၣ်ညါ အဂ့ၤကတၢၢ်-နဟံၣ်အကျိာ်

နကြၢၤကတိၤ, ဖးလံာ်ဒီးကွဲးလံာ်ဒီးနဖိလၢနဟံၣ်အကျိာ်တသ့ဝဲအသ့ဒီးလၢတၢ်အိၣ်သးလီၤဆိတဖၣ်အပူၤဒ်အမ့ၢ်-

- သးဝံၣ်တၢ်, တဲသကိးတၢ်, လိာ်ကွဲၣ်နီၣ်ဂံၢ်တၢ်လိာ်ကွဲးဒီးဖးန့ၢ်နဖိအလံာ်လၢနကတၢၢ်ကျိာ်
- ကတိတော်ဒီးနဖိလၢနကတၢၢ်အကျိာ်ဝဲ လၢဟံၣ်ဖိယိဖိဟးကသ့ၣ်ကသိဒီးတၢ်မၤလၢကပိၤမ့ၢ်ပွဲတဖၣ်တက့ၢ်.
- ဝဲနတဲတၢ်ဒီးနဖိအဝဲမ့ၢ်စးဆၢနၤလၢ အဲကလံးအကျိာ်ဒၣ်လဲာ်န့ၣ်ကတိတော်ဒီးနဖိလၢနဟံၣ်အကျိာ်တက့ၢ်. ဖိသ့ၣ်န့ၢ်ဟူဘၣ်ဝဲကျိာ်တဖၣ်အတၢၢ်လီၤဆိလိာ်သး. ဒီး
- ဒီးလၢခဲန့ၣ်, နကြၢၤမၤစၢၤနဖိလၢကျိာ်ဟံၣ်တၢ်မၤခိဖျိလၢနန့ၣ်လိပွဲးအိၤလၢနနီၢ်ကတၢၢ်အကျိာ်အယိန့ၣ်, တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တမံၤလၢလၢအန့ၢ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်သ့ဝဲလၢကွဲၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. အဒိးနမ့ၢ်သိၣ်လိနဖိလၢကဘၣ်ဂံၢ်အါတၢ်လဲၣ်လၢနကတၢၢ်အကျိာ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်န့ၢ်ဟံၣ်လၢကဘၣ်မၤဝဲလၢအဲကလံးအကျိာ်ဒ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ.

ရဲၣ်သဲကတိၤနကျိာ် - မၤဂ့ၤထီၣ်မၤဒိၣ်ထီၣ်နဖိ အတၢၢ်အိၣ်မူခါဆူညါ

ခိဖျိလၢနကတိၤတၢ်, ဖးလံာ်ဒီးကွဲးလံာ်ဒီးနဖိလၢနကတၢၢ်အကျိာ်န့ၣ်, နမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢ ကသ့ၣ်ကျိာ်ခဲကျိာ်, ဒီးမ့ၢ်တၢ်လၢအဘျးအိၣ်အါမံၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်လၢအသ့ၣ်ကျိာ်ခဲကျိာ်ဒီးဖိသ့ၣ်လၢအသ့ၣ်ကျိာ်အါကျိာ်န့ၣ်အတၢၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ချန့ၣ်ဒ်ဖိသ့ၣ်လၢအသ့ၣ်ကျိာ်ထဲတကျိာ်ခိၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါမၤလိဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢတၢ်မၤလိကျိာ်ခဲကျိာ် (မ့)ကျိာ်အါကျိာ်ဝဲလၢအသးစၢၤခါန့ၣ်

ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဝဲခိၣ်န့ၣ်အတၢၢ်ဒိၣ်ထီၣ်- တၢ်ကတိၤကျိာ်သ့အါန့ၢ်တကျိာ်န့ၣ်မၤဟူးမၤဂ့ၤထီၣ်ဝဲဖိသ့ၣ်ခိၣ်န့ၣ်အတၢၢ်ဒိၣ်ထီၣ်. မၤစၢၤဝဲဖိသ့ၣ်လၢကဆိမိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်အသိဒီးဘျါရူတၢ်ဂ့ၢ်ကိသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

မၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်သ့ကွဲးဖးကီၤလၢဝါကျိာ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်:

မၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်သ့ကွဲးဖးဟံၣ်အကျိာ်တကီၢ်ယိယုာ်ဒီးတၢ်မၤလိအဲကလံးကျိာ်န့ၣ်မၤစၢၤဖိသ့ၣ်လၢကမၤလိဘၣ်ဝဲလၢကျိာ်တဖၣ်မၤသးဒ်လဲာ်ဒီးကဒုးကဲထီၣ်ဝဲပုၤဖးလံာ်ဖိလၢအဂ့ၤ, ပုၤဒိကန့ၣ်တၢ်ဖိလၢအဂ့ၤဒီးပုၤဆဲးကျိာ်တၢ်ဖိလၢအဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်တၢ်နီၣ်ဖဲမၤလၢ, တၢ်သးစၢၤဆၢဒီးနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒုးအတၢၢ်သ့တၢ်ဘၣ်-

ကတိတော်အကျိာ်ခဲကျိာ် မ့တမ့ၢ် အါကျိာ်န့ၣ်မၤဆူၣ်ထီၣ်ဝဲဖိသ့ၣ်သးတၢ်ဆိကမိၣ်အယုၢ်ညါ, မၤဂ့ၤထီၣ်ဝဲတၢ်တၢ်နီၣ်ဖဲမၤလၢန့ၢ်တၢ်ဒီးတၢ်သးစၢၤဆၢအတၢၢ်သ့တၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

မၤဂ့ၤထီၣ်အတၢၢ်မၤလိမၤဒီးလၢကျိာ်အပူၤဝဲလၢ-

ဖိသ့ၣ်လၢအသ့ၣ်ကျိာ်ခဲကျိာ်ဒီးဟံၣ်အကျိာ်န့ၣ်အါတက့ၢ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်တၢ်ဒီးစးအမးဂ့ၤန့ၣ်ဒ်ဖိသ့ၣ်လၢအသ့ၣ်ကျိာ်ထဲတကျိာ်ခိၤန့ၣ်လီၤ. လီၤဆိဒၣ်တၢ်အဝဲသ့ၣ်ကဖျိးစိလၢတၢ်ဒုး, တၢ်ဖးလံာ်ဒီးဝါၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မၤဆူၣ်ထီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ယးလၢအမ့ၢ်မတၢၢ်

ဖိသ့ၣ်လၢကွဲးဖးအကၢၢ်ဒၣ်ဝဲအကျိာ်သ့န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဘျးစးဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိ, ပုၤတဝၢဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢလၢအတၢၢ်အိၣ်မူပူၤန့ၣ်ညါဝဲန့ၣ်လီၤ. ခါဆူညါန့ၣ်, နဖိကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤညါထီၣ်ဝဲဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢတၢ်လဲၣ်တၢ်က့ၤဒီးမၤတၢ်လၢထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဂၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲထီၣ်ရဲၣ်ယါအပဒိၣ်မၤမူထီၣ်ဝဲထီၣ်ဝဲကျိာ်အတၢၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အယိ, နဖိကစးထီၣ်မၤလိဝဲကျိာ်အသိသ့ၣ်တဖၣ်လၢကွဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်လဲာ်ဂ့ၤ, မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢက ကတိၤ, ဖးလံာ်ဒီးကွဲးလံာ်ဒီးနဖိလၢနဟံၣ်အကျိာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကမ့ၢ်တၢ်လၢအမၤစၢၤဝဲနဖိလၢကသ့ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ ကျိာ်ခဲကျိာ်, ဒီးကအိၣ်ကတၢၢ်တၢ်ထီၣ်အသးလၢကဟံးန့ၢ်ဝဲအတၢၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကဟဲအိၣ်ထီၣ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.